
Doufám, že Ukrajina nikdy nebude v
Evropské unii, řekl Babiš ve Sněmovně. Jeho
mírové pnutí nabývá nových nečekaných
rozměrů!
- editor007 | 28. února 2024

ČESKO / UKRAJINA: Mediální snaha šéfa ANO Andreje Babiše o nastolení míru na Ukrajině
nabývá nových rozměrů. Už o tom nemluví jen v médiích a na sociálních sítích, v úterý
dokonce navrhl na plénu Sněmovny zařadit nový bod na program schůze, který měl být
výzvou premiéru Petru Fialovi (ODS) a prezidentu Petru Pavlovi, aby v Praze uspořádali
mírovou konferenci. Jak by měla ale probíhat a kdo by na ni podle něj měl dorazit, neřekl.

„První bod, který navrhuji, a je to v podstatě výzva pro pana prezidenta a pro pana premiéra, je
mírová konference v Praze. Proč vedou vláda a prezident válečnou propagandu a neusilují o mír
a nezorganizují mírovou konferenci v Praze?“ řekl Babiš v úterý ve Sněmovně.

Odkazoval se přitom na plán ukrajinského prezidenta Volodymyra Zelenského, že by se mohly letos
uskutečnit dvě mírové konference i s ruskou účastí. „Začněme mluvit o míru. Nikdo nechce válku,“
zdůrazňoval v úterý šéf ANO jako už snad mnohosetkrát.

Několikrát pak výzvu premiérovi a prezidentovi na plénu ještě zopakoval. Na dotaz Novinek, kdo
čeká, že by se z ruské strany mírové konference zúčastnil, už ale neodpověděl a dotaz na svůj nápad
hodil na ostatní ústavní činitele. „Zeptejte se prezidenta a premiéra, oni se mají angažovat za mír,
a ne za válku, a mírový summit zorganizovat,“ řekl pouze.

Poslanci nakonec Babišův bod neschválili, projednávat ho tak Sněmovna tento týden nebude.

Babiš v úterý na plénu navrhl zařadit na program schůze celkem 16 bodů. V nich chtěl opět mluvit
například o nákupu amerických letounů F-35, které jsou podle něj „předražené“. Navrhoval
prodloužení pronájmu gripenů.

Na oplátku věnoval ministryni obrany Janě Černochové (ODS) bílé tričko s vyobrazením této švédské
stíhačky. Ministryně počátkem února věnovala Babišovi tričko s vyobrazením F-35 s tím, že je to
„nejoblíbenější holka v NATO“.

Šéf ANO v úterý obvinil ministryni, že gripeny nemá ráda, proti čemuž se Černochová ohradila.
Gripeny jsou podle něj jejich „společnou holčičkou“. Upozornil, že české armádě slouží už přes
20 let.

„Vy ji normálně vyměníte za nenasytnou novou vaši hezkou holku, která chce jenom šperky, kabelky
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Louis Vuitton, Michelin, drahá je. Takže dostane všechno dopředu a potom, když se uráčí, za 11 let
přiletí,“ vyčítal Babiš Černochové. „Snad se toho dožiju,“ dodal.

Poslanci by v úterý měli poslat do závěrečného schvalování návrh na uzákonění hromadných žalob ve
spotřebitelských sporech. Ve druhém čtení je také například vládní novela se sporným usnadněním
pro přeměny firem a předloha zpřesňující vymezení utajovaných informací. Ve středu by pak měli
řešit ve třetím čtení manželství pro všechny.

Předseda ANO Andrej Babiš ve Sněmovně řekl, že doufá, že Ukrajina nikdy nebude v
Evropské unii. Navrhoval celou řadu bodů, jimiž chtěl upravit program. Jeden z navržených
bodů byl – „Česká vláda podporuje nadnárodní společnosti a ukrajinské oligarchy, kteří
vlastní 28 % půdy na Ukrajině a vyrábějí zemědělské a potravinářské produkty v rozporu s
normami Evropské unie.“

 

“Tak abychom si vlastně řekli, o čem to je. Ukrajina má nejúrodnější půdu: 33 milionů hektarů. To je
nejúrodnější zemědělská půda na světě. Pomýlená privatizace a zkorumpovaná správa věcí veřejných
od počátku devadesátých let soustředila půdu do rukou nové oligarchické třídy,“ řekl Babiš.

„Největšími vlastníky půdy jsou oligarchové a různé zahraniční zájmy, většinou evropské a
severoamerické, včetně soukromého investičního fondu se sídlem ve Spojených státech a
suverénního fondu Saúdské Arábie,“ zdůvodňoval svůj návrh předseda ANO.

„Co to znamená vlastně? Znamená to to, že ještě není ani Ukrajina v Evropské unii – a já doufám, že
tam nikdy nebude, to by byla úplná katastrofa, hlavně pro nás, další členské státy – tak už jim to ani
nepatří,“ prohlásil Babiš. Zařazení nového bodu neprosadil, neprošly ani další jeho návrhy.

Babiš chtěl jednat i o výzvě prezidentovi a premiérovi k mírové konferenci o
Ukrajině

Babiš neprosadil, aby Sněmovna jednala o výzvě prezidentovi Petru Pavlovi a premiérovi Petru
Fialovi k uspořádání mírové konference o Ukrajině. Pro Babišův návrh hlasovali jen poslanci ANO a
SPD.

Prezident Pavel a premiér Fiala by podle něj měli v Praze zorganizovat mírovou konferenci o
Ukrajině, která čelí ruské agresi.

„Mohli by takovou konferenci zorganizovat,“ tvrdil Babiš. Dovolával se přitom vyjádření ukrajinského
prezidenta Volodymyra Zelenského, že by se mohly letos uskutečnit dvě mírové konference i s
ruskou účastí. „Začněme mluvit o míru. Nikdo nechce válku,“ uvedl Babiš. Kritizoval současně
náčelníka generálního štábu armády Karla Řehku, podle něhož je třeba se připravovat na možnost
ozbrojeného konfliktu včetně možnosti odvodů. „Ať se připravuje někde v bunkru, ale ať mluvit už
přestane,“ řekl Babiš.
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